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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi alapján hozott döntést a szegedi gyámhivatal egy 
gyermek azonnali nevelésbe vételéről?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Állampolgári megkeresés érkezett hozzám, melyben egy elkeseredett édesanya beszámolt 13 éves
gyermeke elvételéről, mivel a szegedi gyámhivatal azonnali hatályú nevelésbe vételt rendelt el.

A kettős állampolgárságú, magyar-olasz kislányt érintő eljárás az édesanya szerint több ponton is
érthetetlen és elfogadhatatlan. Ezek közé tartozik, hogy a kormányhivatal egyből a nevelésbe vételt
rendelte el annak ellenére, hogy a jogszabályok a fokozatosság elvét követve csak a legsúlyosabb
körülmények esetén teszik ezt lehetővé, ennek megfelelően először vagy különélő szülőnél, vagy
más hozzátartozónál kellett volna elhelyezni a gyermeket, erre azonban kísérletet sem tettek.

Az anya egyre jobban aggódik a gyermek lelki állapota miatt, hiszen a lányt érthető okonál fogva
rendkívül megviselték a történések, egyre erősebb depressziós tüneteket produkál. Az édesanyja
aggodalmában  a  rendőrséghez  is  fordult  emiatt,  attól  tartva,  hogy a  gyermek  esetleg  kárt  tesz
magában.

Érthetetlen számukra az a körülmény is, hogy a konzuli szolgálatot a gyámhivatal nem kereste meg
annak  ellenére,  hogy  olasz  állampolgárságú  is  a  gyermek.  Szóban  a  gyámhivatal  azt  közölte
számukra, hogy nem viheti Olaszországba az anya a gyereket idén, holott olasz állampolgár is, ott
él az édesapja, aki látni szeretné.

A megkeresés szerint a gyámhivatal eljárására okot adó körülmény megoldódott, a gyermek állami
oktatási intézményben folytat tanulmányokat, ennek fenntartását az anya is ígérte, ennek ellenére a
gyámhivatal nem változtatott az eljárás menetén.

 Arra  kérem Miniszter  Urat,  hogy  a  probléma  súlyosságára  tekintettel  kérjen  felvilágosítást  az



ügyben, és adjon tájékoztatást részemre az alábbi kérdések megválaszolásával:

1.  Mi alapján hozott döntést a szegedi gyámhivatal a gyermek azonnali nevelésbe vételéről?
Miért  nem tettek  kísérletet  enyhébb beavatkozást  jelentő  cselekményre,  így  pl.  ideiglenes
hatályú elhelyezésre hozzátartozónál?

2. Miért nem értesítették az illetékes olasz szerveket az eljárás megindulásáról?

3.  Az eljárásra okot adó körülmény megoldódása ellenére miért tartja fenn a gyámhivatal a
gyermek számára súlyos depressziót okozó intézkedéseket?

Tisztelettel várom válaszát.
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